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SVS zahájila rekonstrukci kanalizace a vodovodu 
v Chmelařské a Železné ulici ve Varnsdorfu

Varnsdorf     Severočeská vo-
dárenská společnost (SVS) za-
hájila začátkem března další 
plánovanou investiční akci ve 
Varnsdorfu. Provede rekon-
strukci zkorodovaného vodo-
vodu a popraskané kanalizace 
v ulicích Chmelařská a Železná. 
Stavba je koordinována se spo-
lečností ČEZ, která plánuje svoji 
investiční akci v rámci unifikace 
napětí.

Rekonstrukční práce v Chme-
lařské ulici se týkají dožilého li-
tinového vodovodního potrubí, 
které bylo uvedeno do provozu již 
v roce 1898. Je tedy staré téměř 
sto třicet let. Vodovod je inkrusto-
ván a zkorodován. V té samé ulici 
se nachází také kanalizační řád, 
který byl uveden do provozu jen  
o rok později, tedy v roce 1899. 
Kanalizace vykazuje kaverny, 
korozi, nevhodně napojené pří-
pojky, praskliny či netěsnosti 
ve spojích. Šachty mají navíc 
nedostatečný profil, stupadla  
jsou zkorodována nebo zcela chy-
bí.

V Železné ulici se nachází tak-
též litinový vodovodní řad, který 
vykazuje inkrustaci. Do provozu 
byl uveden v roce 1898. Dále se 
stavební práce dotknou také ka-
nalizační stoky z roku 1990. I tady 

je problém s netěsností spojů či 
prasklinami. 

Z uvedených technických dů-
vodů a s ohledem na koordina-
ci s investicí společnosti ČEZ se 
SVS rozhodla pro provedení re-
konstrukce kanalizace v celkové 
délce 424 metrů a vodovodu v 
celkové délce 371 metrů. Rekon-
strukce vodovodu bude realizo-
vána z potrubí PE 100 RC DN/OD 
90. Do nových vodovodních řadů 
budou přepojeny všechny nale-
zené funkční přípojky. Kanalizace 

bude tvořena z potrubí KTH DN/
OD 300 mm. Součástí rekonstruk-
ce je i rekonstrukce revizních ša-
chet kanalizace. Do nových kana-
lizačních řadů budou přepojeny 
všechny nalezené funkční přípoj-
ky. Práce budou probíhat z velké 
části ve výkopu.

Rekonstruované vodovodní řa- 
dy budou při rekonstrukci odsta-
veny a zásobování okolních ne-
movitostí pitnou vodou bude za-
jištěno provizorním povrchovým 
vodovodem, tzv. suchovodem. 

Stavba svou činností dočasně 
omezí průjezd dotčenými ulicemi. 
Investorem stavby je SVS. Stav-
ba byla zahájena protokolárním 
předáním 5. března 2024, podle 
smlouvy o dílo má být stavba do-
končena do 5. října 2024. Práce 
vyjdou na necelých deset milionů 
korun bez DPH.

Jde o jednu ze staveb pro okres 
Děčín, kde pro rok 2024 napláno-
vala SVS celkem 19 staveb v cel-
kovém objemu 184,5 mil. korun 
bez DPH.                          Tomáš Secký

SVS zahájila další investiční akci ve Varnsdorfu. Rekonstrukcí prochází vodovod i kanalizace; foto Tomáš Secký
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Varnsdorfští hasiči prezentovali v Mikulášovicích tzv. „D program“ 

Vyhrožoval bombou, mladík může skončit až na dva roky za mřížemi

Hasiči Varnsdorf prezentovali v Mikulášovicích tzv. „D program“; foto miw.cz 

Varnsdorf                    Příspěvky od
 varnsdorfských hasičů z posled-
ní doby jistě napověděly, že na-
lezli zalíbení v tzv. „D programu“, 
což je velmi zjednodušeně řeče-
no snaha o efekti vní práci s ha-
sební vodou (té není nikdy dost), 
méně námahy pro zasahující ha-
siče, méně způsobených škod při 
hasebních pracích a tak dále. 

Primárně se toto téma řeší 
v souvislosti  s lesními požáry, ale 
uplatnění najde i u dalších zásahů 
– hořící chaty, domy nebo garáže 
nevyjímaje. Samozřejmě vše s roz-
myslem.

Zatí mco v některých hasičár-
nách a u některých zásahů se na 
walkmanech jede písnička Micha-

la Davida o sbírání „Céček“ z roku 
1985, kolegové v Mikulášovicích 
projevili před časem zájem o té-
mati ku moderního a efekti vního 
hašení, a proto za nimi v sobotu 
2. března vyrazili dva členové 
varnsdorfské dobrovolné jednot-
ky. Doplnil je i nový velitel stanice 
ve Varnsdorfu.

Pro mikulášovické hasiče to 
nebylo první setkání s tí mto té-
matem, absolvovali již návštěvu 
u profesionálních hasičů v Berou-
ně – ti  jsou u nás v republice prů-
kopníky tohoto směru. V prezen-
taci byla přiblížena takti ka zásahu, 
představeny byly různé technické 
prostředky. 

Samozřejmě nic není striktní – 

nikdo nikdy neřekl, že je potřeba 
udělat tlustou čáru za minulostí  
a začít používat jen nový sys-
tém. Je vždy na velitelích, aby 
se zamysleli, jak nejlépe zásah 
zvládnout. Využití  „D programu“ 
je jen jednou z možností , jak 
zasahujícím hasičům ulehčit prá-
ci a nezanechat po sobě (v lese, 
v domě) druhotnou a zbytečnou 
škodu.

Venku pak proběhla i prakti cká 
ukázka nástroje Gorgui, který je 
velmi efekti vní při likvidaci požá-
ru porostů bez vody. Spolupráce 
bude pokračovat i v budoucnu, 
kolegy předběžně pozvali na prak-
ti cký výcvik do Varnsdorfu – ten 
proběhne v blízké době.

Požár kotle
Před sedmou hodinou večerní 

v sobotu 2. března majitel domu 
v ulici Horská oznámil, že od kotle 
ve sklepních prostorech jde kouř 
a dům začíná být zakouřený.

Operační středisko na místo 
vyslalo jak profesionální a dob-
rovolné hasiče z Varnsdorfu, tak 
i kolegy z Rumburku. Hasiči na-
sadili dýchací techniku, připravili 
vodní proud a vydali se do sklepe-
ní. Z kotle vybrali žhavý materiál, 
ten byl dohašen před domem.

Následným průzkumem bylo 
zjištěno, že komín je ucpaný – 
hasiči ho částečně „prošťouchli“, 
zbytek už bude na kominíkovi.                                                         
                             Hasiči Varnsdorf

Rumburk     Kriminalisté se od 
9. února zabývali případem vý-
hrůžky výbuchem nástražného 
výbušného systému.
Tehdy neznámá osoba zasla-

la prostřednictvím e-mailové 
schránky jednomu bankovnímu 

ústavu výhružnou zprávu, že na 
některé z jejich poboček dojde 
k výbuchu bomby. Kriminalisté za-
čali okamžitě pátrat po totožnosti  
podezřelé osoby. Prověřováním 
celého případu shromáždili do-
statek informací, které je dovedly 

k osmnácti letému muži z Děčín-
ska, kterého následně vypátrali 
v místě bydliště. Ten se k proti -
právnímu jednání doznal, jako 
důvod kriminalistům uvedl, že vý-
hrůžku bombou nemyslel vážně 
a šlo o reakci na odmítnutí  zalo-

žení bankovního účtu bankou. Kri-
minalisté mladému muži v těchto 
dnech sdělili podezření ze spáchá-
ní přečinu šíření poplašné zprávy. 
V případě uznání viny u soudu mu 
tak hrozí až dvouletý trest odnětí  
svobody.                      Eliška Kubíčková
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Zprávy

Svodka: Vybíráme z činnosti Městské policie Varnsdorf

NP České Švýcarsko: Jaké novinky připravuje pro letošní rok? 

Dotační program města Varnsdorf: Podpořeno bylo 68 
žádostí částkou téměř půl druhého milionu korun 

Varnsdorf     Pro rok 2024 Sprá-
va Národního parku České Švý-
carsko připravila několik projek-
tů, které návštěvníkům zpříjemní 
pobyt v chráněném území nebo 
jeho bezprostředním okolí. Zá-
měry se nyní nacházejí v různých 
stádiích realizace, od počáteč-
ních prací až po přípravu na slav-
nostní otevření.

V severní části  národního par-
ku byly dokončeny bezpečnostní 
těžby smrkových souší v údolí Brt-
nického potoka. To navazuje na 
Kyjovské údolí, kde byl lesnický zá-
sah dokončen již na jaře loňského 
roku. Nyní v oblasti  probíhá úklid 
klestu, opravy mostků a zábradlí. 

Varnsdorf    Na základě přija-
tých žádostí  proběhlo jednání 
dotační komise, která projekty 
podpořila částkou téměř půl 
druhého milionu korun. O při-
dělení dotací rozhodla Rada 
města Varnsdorf.

Dotační program města Varns-
dorf je určen jako fi nanční pod-
pora formou neinvesti ční dotace 
na podporu kulturní, sportovní 
a další činnosti  dětí , mládeže 
a pro širokou veřejnost. Slou-

Pátrání po osobách
Městská policie Varnsdorf byla 

požádána skrze Policii ČR o po-
moc při nalezení dvou nezleti -
lých osob, které se měly údajně 
dopusti t napadení jiného ne-
zleti lého. Dozorčí služby předal 
popis a místo možného pohybu 
hlídce v terénu, která začala da-
nou lokalitu ihned kontrolovat. 
Protože místo bylo v dosahu ka-
merového systému, podařilo se 
po chvilce osoby nalézt. Na mís-
to byla vyslaná hlídka a nezleti lé 
požádala na vyčkání příjezdu hlíd-
ky Policie ČR, která se je posléze 
z místa převzala k dalším úkonům.

Důraz je přitom kladen na vzhled 
odpovídající historickému prove-
dení těchto prvků.

Dokončení lesnických zásahů 
zaměřených na snížení bezpeč-
nostních rizik také umožnilo po-
kračování prací na chystané na-
učné stezce nazvané Kyjovským 
údolím všemi smysly. Zhruba 
sedm kilometrů dlouhá stávající 
stezka vedoucí z Kyjova u Krás-
né Lípy do Zadní Doubice bude 
během letošního roku vybavena 
jedenácti  zastaveními s interak-
ti vními naučnými prvky a třemi 
novými posezeními pro odpoči-
nek návštěvníků. Naučná stezka je 
navržena tak, aby byla vhodná pro 

co nejširší publikum, včetně osob 
s hendikepem.

V oblasti  Hřenska a Mezné le-
tos má vzniknout na Mlýnské ces-
tě, která aktuálně zpřístupňuje 
Pravčickou bránu od tradičního 
výchozího místa v Mezní Louce, 
nová plošina doplněná o infor-
mační tabule s velkoformátovými 
fotografi emi krajiny Českého Švý-
carska. Konstrukce inspirovaná 
tvarem rozvíjející se kapradiny 
návštěvníky přivede několik metrů 
nad úroveň terénu, odkud se ote-
vře výhled přes požářiště z roku 
2022 směrem k Pravčické bráně. 
Velkoformátové fotografi e ná-
vštěvníkům přiblíží historický vý-

voj skalnaté krajiny a jejích lesních 
porostů tak, aby vlastní vyhlídka 
tvořila závěrečný, dynamicky se 
vyvíjející obraz. V průběhu let to-
ti ž nyní obnažená krajina bude 
postupně zarůstat mladým, ob-
novujícím se lesem. I tato vyhlíd-
ka je navržena jako bezbariérová 
a bude tedy vhodná i pro osoby 
upoutané na kolečkové křeslo 
nebo rodiče s dětmi v kočárku.

Přímo v Krásné Lípě, sídelním 
městě Správy Národního parku 
České Švýcarsko, bude letos ná-
vštěvníkům zpřístupněn nedávno 
dokončený areál Plšíkovy zahra-
dy. Zhruba hektarový areál byl 

(pokračování na str. 4)

ží jako zájem města pro zdravé 
využívání volného času občanů, 
k obohacení kulturního a sportov-
ního života ve městě, ke zvýšení 
vzdělávání a esteti ckého cítění 
a jako účinná forma prevence kri-
minality.

Město Varnsdorf v letoš-
ním roce podpořilo 68 žádostí  
v celkové výši 1 410 960 korun. 
V oblasti  kultury a vzdělávání bylo 
podpořeno 17 žádostí , v oblasti  
tělovýchovy a sportu 41 žádostí  

a 10 žádostí  v sociální a zdravotní 
oblasti .

Žádosti  hodnoti la pěti členná 
komise ve složení Jan Šišulák, Ilo-
na Marti novská, Stanislav Hocko, 
Miloš Kostlán a Ladislava Křížová. 
Hodnocení žádostí  bylo provádě-
no anonymně na základě bodo-
vého systému podle stanovených 
kritérií. Členové komise se při 
hodnocení zaměřili na obsahové 
zpracování žádostí , přiměřenost 
a hospodárnost rozpočtu pro-

jektu, fi nanční spoluúčast vlastní 
nebo jiných partnerů, účel pro-
jektu, cílovou skupinu, zaměření 
projektu a jeho přínos a význam 
v dané oblasti .

V případě podjatosti  vůči ně-
které žádosti  se člen komise vzdal 
písemným prohlášením, aniž by 
bylo ovlivněno hodnocení žádos-
tí . Přehled schválených dotací na-
leznete na webových stránkách 
města Varnsdorf.

                                                  Tomáš Secký

Muž bez domova
Na Městskou polici Varnsdorf 

se obráti la zdravotní sestřička 
z jedné z ordinací místní prakti c-
ké lékařky se žádostí  o pomoc, 

neboť se jim v čekárně  usídlila 
neznámá osoba. Po příjezdu na 
místo hlídka zajisti la muže bez do-
mova a provedla úkony ke zjištění 
totožnosti  osoby, případně zda 
není evidována v pátrání. Proto-
že bylo vše v pořádku, byla osoba 
poučena, že nemůže přespávat 
v těchto prostorech a z místa byla 
vykázána.

Vraky v ulicích
Při kontrolní činnosti  v katast-

ru obce si hlídka městské policie 
všímá také odstavených vozidel 
bez registrační značky a vozidel 
se závažným poškozením, které 

splňují defi nici vraku dle zákona 
č. 13/1997 Sb. O pozemních ko-
munikacích. Dále vozidel odsta-
vených, u nichž uplynula více jak 
šesti měsíční lhůta po provedení 
pravidelné technické prohlídky. 
Na taková vozidla je vylepeno 
upozornění a formou úředního 
záznamu je takový poznatek pře-
dán příslušnému správnímu úřa-
du k dořešení. Ten poté disponu-
je možností  fi nančního posti hu, 
odtažením, či veřejnou dražbou. 
Jen za první dva měsíce letošního 
roku bylo takto předáno přísluš-
nému správnímu orgánu 9 vozi-
del.

                         Městská policie Varnsdorf
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Více než 150 km značených tras: Turistické cesty v NP České
Švýcarsko provedou návštěvníky po skalách, lesy i požářištěm

NP České Švýcarsko: Jaké novinky připravuje pro letošní rok? 

Varnsdorf     V nadcházející tu-
risti cké sezóně na návštěvníky 
Národního parku České Švýcar-
sko čeká síť více než 150 kilo-
metrů značených a udržovaných 
turisti ckých tras. Další stovky ki-
lometrů atrakti vních značených 
cest navazují v přilehlých chrá-
něných oblastech Labské pískov-
ce a Lužické hory. Pro příznivce 
náročnějšího terénu je dostupná 
také řada turisti cky neznačených 
cest přímo na území národního 
parku, která je v souladu s ná-
vštěvním řádem volně přístup-
ná.

„Cesty Českého Švýcarska pro-
vedou návštěvníky po skalních 
vyhlídkách, hlubokými roklemi, 
pralesovitými bučinami i lesy ob-
novujícími se v místech dřívějších 
smrkových monokultur. Skutečné 
přírodní divy mohou turisté obdi-
vovat na bývalém požářišti , které 
se už živelně zelená vracejícím se 
lesem. Když se na ta místa vrátí te 
několikrát do roka, pokaždé uvidí-
te nové zázraky. Přístupná je také 
Pravčická brána, plavba na lodič-
kách v Divoké soutěsce, Kyjovské 
údolí, Dolský mlýn a další ikonická 
místa. Věřím, že projití  celé sítě 
značených tras je výzvou, které 
návštěvníkům zabere více než 
týden,” říká Petr Kříž, ředitel Sprá-
vy národního parku České Švýcar-
sko.

Rozsáhlá cestní síť připravená 
pro turisti ckou sezónu 2024 je 
výsledkem zásahů, které sprá-
va národního parku realizovala 
v terénu během uplynulého roku. 
O cesty na území národního par-
ku pečuje na základě harmono-
gramu, který místním starostům 
a dalším zástupcům regionu před-
stavila v únoru loňského roku.

„Přestože počasí i příroda jsou 
často nevyzpytatelné, náš harmo-
nogram bude počátkem tohoto 
roku splněn, a všechny trasy s na-
plánovanými zásahy budou před 
začátkem turisti cké sezóny ote-
vřeny,“ vysvětluje Petr Kříž.

Krajina Českého Švýcarska byla 
v posledních letech výrazně ovliv-
něna dvěma událostmi: přem-
nožením kůrovce po roce 2018 
a požárem v roce 2022. Správa 
Národního parku České Švýcar-
sko průběžně vyhodnocuje data 
z rozsáhlého monitoringu území 
a pro zvýšení bezpečnosti  prová-
dí lesnické zásahy různé intenzity 
tak, aby nebyly ohroženy unikátní 
přírodní hodnoty Českého Švýcar-
ska.

„Několikrát týdně jednáme 
s našimi partnery v regionu. 
V řadě oblastí  spolupracujeme, 

v některých tématech vnímám 
jejich otázky a požadavky,“ dopl-
ňuje ředitel Petr Kříž a pokračuje: 
„Některé věci v přírodě však nejde 
uspíšit. My na správě intenziv-
ně pracujeme na tom, abychom 
vydali stanovisko ke dvěma lo-
kalitám, kde je situace v terénu 
zdaleka nejkomplikovanější: Ed-
mundova soutěska a Gabrielina 
stezka. Dokončujeme vyhodnoce-
ní dat ze tří externích odborných 
posudků a testovacího lesnického 
zásahu, a v nejbližších týdnech 
k tomu svoláme schůzku s našimi 
partnery, kde představíme plány 
péče o turisti ckou infrastrukturu 
na další období. Všechny mohu 
ubezpečit, že správa národní-
ho parku do budoucna nepočítá 
s trvalým zrušením žádné ze zna-
čených cest pro pěší nebo cyklis-
ty, tedy včetně těch, které jsou 

aktuálně kvůli bezpečnosti  uza-
vřené.“

 Pro letošní sezónu správa ná-
rodního parku opět připravuje 
řadu akti vit, které přibližují krásy 
zdejší přírody. „Národní park Čes-
ké Švýcarsko v současnosti  nabízí 
širokou škálu turisti ckého vyžití  
šetrného k místní přírodě, které 
návštěvníkům umožňuje obdivo-
vat krásy našeho regionu – jak 
říkáme: krajiny tajemství. Pod-
porujeme šetrný turismus v regi-
onu, akti vně se podílíme na čin-
nosti  místní desti nační agentury 
a návštěvníci národního parku se 
i letos mohou těšit na rozsáhlou 
turisti ckou infrastrukturu budo-
vanou a udržovanou naší správou 
a rozmanité akce, které pořádá-
me pro veřejnost,“ uzavírá Petr 
Kříž.

             Tomáš Salov, NP České Švýcarsko

v loňském roce upraven tak, aby 
mohl sloužit veřejnosti , ale také 
správě parku pro ekovýchovné 
účely či akce pro veřejnost. Kro-
mě příležitostí  k posezení zde 
byl například vysazen ovocný 
sad s původními krajovými odrů-

dami, nachází se zde prostor 
pro příměstské tábory vybave-
ný venkovní kuchyní, v zahradě 
byla umístěna venkovní chlebová 
pec, vytvořeny byly vodní biotop 
či množství povalových chodní-
ků, které zpřístupňují odlehlejší 
a tajemnější části  zahradního 

areálu. Areál se veřejnosti  otevře 
během prvního pololetí  letošního 
roku.

Kromě uvedených záměrů i le-
tos správa národního parku bude 
pokračovat v plánovité údržbě sítě 
turisti ckých tras a jejího vybavení. 
Pokračovat budou i lesnické zása-

hy po kůrovcové gradaci, zamě-
řené na odstraňování smrkových 
souší podél významných cest. Při-
praven je takový zásah například 
na cestě od Jetřichovic k Dolské-
mu mlýnu, realizován má být ještě 
před začátkem letošní turisti cké 
sezóny. Tomáš Salov, NP České Švýcarsko

Rudolfův kámen v Národním parku České Švýcarsko. Foto: Václav Sojka
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Varnsdorf    O městem doto-
vanou službu senior taxi, která 
ve Varnsdorfu funguje od břez-
na loňského roku, mají lidé stále 
větší zájem. Registrováno je už 
téměř ti síc obyvatel!

Zřízení služby senior taxi, která 

Přípravná třída nabízí dětem šanci připravit se na školu

Penzisté mají stále větší zájem o službu senior taxi

Participativní rozpočet: Pro zaslání návrhů zbývají poslední dny

je určena pro seniory nad 70 let 
a držitele průkazu ZTP, ZTP/P, se 
u lidí setkalo s poziti vním ohla-
sem. Každý týden chodí na měst-
ský úřad desítky lidí, aby se do 
služby zaregistrovaly. Cílem je 
pomoc nejstarší skupině obyva-

tel, pro kterou je přepravování 
po městě během vyřizování 
různých záležitostí  mnohdy nároč-
né.

Varnsdorf pro letošní rok uza-
vřel smlouvu hned se šesti  pro-
vozovateli taxislužeb, kteří se 

přihlásili do otevřeného výbě-
rového řízení. Minulý rok jezdily 
dvě. Nejčastěji je služba využívána 
na cesty k prakti ckým lékařům, do 
zdravotnických zařízení či na úřa-
dy.

                                                     Tomáš Secký

Varnsdorf        Interakti vní zá-
kladní škola Karlova, již 22 let na-
bízí možnost předškolního vzdě-
lávání v přípravné třídě. Posláním 
přípravné třídy je připravit dítě 
k bezproblémovému nástupu do 
první třídy, adaptovat se na škol-
ní prostředí a tí m tak předcházet 
případným neúspěšným začát-
kům školní docházky, které by 
mohly negati vně ovlivnit průběh 
dalšího vzdělávání.

Ve třídě pracují tak trochu jako 
ve škole, a tak trochu jako ve škol-
ce. Během dopoledních hodin se 
hravým a zajímavým způsobem 
připravují na školu. Přípravná tří-
da je určena pro děti  s odkladem 
školní docházky a pro děti  v po-
sledním roce před zahájením po-
vinné školní docházky. Pokud vaše 
dítě dostalo odklad školní docház-
ky, nebo máte pocit, že vaše dítě 
není dostatečně zralé na školu, 
pak je tu pro vás, ale hlavně pro 

vaše dítě šance se na školu připra-
vit.

Podmínkou přijetí  dítěte do 
přípravné třídy je podání žádosti  
o zařazení dítěte do přípravné tří-
dy a doporučující vyjádření škol-
ského poradenského zařízení (lze 
vyžádat při šetření týkajícího se 
odkladu povinné školní docház-
ky).

Přípravná třída zajišťuje po 

IZŠ Karlova nabízí možnost předškolního vzdělávání v přípravné třídě; foto Jiří Sucharda

celý rok bezplatnou a efekti vní 
přípravu budoucím prvňáčkům, 
poskytuje individuální péče všem 
dětem, respektování zvláštností  
dětí  a jejich potřeb, dále radostné 
klima, podnětné prostředí a mož-
nost navštěvovat zájmové krouž-
ky ve škole.

Třída je vybavena interakti vní 
tabulí, didakti ckými pomůckami 
potřebnými k výuce a i hračkami. 

Prostředí je pěkné a příjemné, 
děti  mohou využívat herní kout-
ky. Do výchovného procesu jsou 
zařazovány akti vity tak, aby děti  
získaly co nejvíce poznatků a měly 
radost ze svého výkonu, ale ne-
jsou přetěžovány. Akti vity se vzá-
jemně prolínají, navazují na sebe 
a jsou doplňovány rozvojem hru-
bé i jemné motoriky, rozšiřováním 
představivosti , logického myšlení, 
slovní zásoby, řečových a komu-
nikačních dovedností . Máme též 
k dispozici tělocvičnu a počítačo-
vou učebnu. Rodiče mohou pro 
své děti  využít péče paní logoped-
ky. Do třídy může docházet maxi-
málně 15 dětí .

Vyučování probíhá od 8:00 do 
11:40 hodin. Dítě může navštěvo-
vat ranní i odpolední školní druži-
nu. Zájemci najdou více informací 
na www.izskarlovka.cz, po telefo-
nu na čísle 604 226 378 či přímo 
ve škole.             Bc. Ivana Dřevikovská

Varnsdorf     Koncem ledna 
letošního roku spusti lo město 
Varnsdorf historicky první parti -
cipati vní rozpočet. Máte nápad, 
jak vylepšit nebo opravit veřej-
né prostory? Pro podání návrhů 
zbývají poslední dny.

Stále větší množství měst a obcí 
se přiklání k tomu, aby občané 
rozhodovali o tom, kam půjdou 
veřejné prostředky. Slouží k tomu 
třeba parti cipati vní rozpočet, díky 
kterému se mohou místní podílet 
na rozvoji obce. První ročník běží 
i ve Varnsdorfu, město na projek-
ty uvolnilo jeden milion korun. 
„Parti cipati vní rozpočet je skvělý 
nástroj, pomocí kterého rozho-

dujete o tom, jak radnice naloží 
s částí  svých peněz. Každý může 
navrhnout projekt, který zútulní 
naše město nebo vylepší kvalitu 
života místní komunitě. Zapojte 
se a vylepšete své okolí,“ nabádá 
občany starosta města Jan Šimek.

Jaké nápady lze podat? Ná-
vrh musí mít přínos pro město 
i jeho občany. Může se tedy jednat 
o úpravu veřejného prostranství 
nebo veřejné budovy anebo do-
časnou akci pro veřejnost. Rea-
lizace návrhu musí být v kompe-
tenci města a na jeho pozemcích. 
Návrh nesmí být v rozporu se 
strategickým a územním plánem, 
koncepčními dokumenty nebo 

plánovanými investi čními akcemi 
města. Návrh musí být realizova-
telný během dvou let od ukonče-
ní hlasování a udržitelný po dobu 
pěti  let. Celkově se na rok 2024 
rozdělí jeden milion korun, jed-
notlivé návrhy mohou mít rozsah 
od 30 do 500 ti síc korun. Odhad 
nákladů provedou pracovníci 
městského úřadu. Pokud náklady 
překročí limit, kontaktují navrho-
vatele a pokusí se domluvit úpra-
vu návrhu.

„Došlé návrhy budou soutěžit 
o podporu veřejnosti . Svými hlasy 
veřejnost rozhodne o tom, které 
projekty radnice následně zreali-
zuje. Nicméně ani nápady, které 

nedostanou dostatek hlasů, neza-
hodíme do koše. Některé z návrhů 
mohou být realizovány i na zákla-
dě diskuze v radě a zastupitelstvu 
města,“ vysvětluje starosta. Návr-
hy lze podávat do 31. března 2024 
elektronicky přes web www.pro-
lepsivarnsdorf.cz nebo osobně na 
podatelně městského úřadu na 
nám. E. Beneše 470.

Pokud potřebujete poradit 
nebo konzultovat svůj návrh, piš-
te na e-mail: parti cipak@varns-
dorf.cz či kontaktujte telefonic-
ky Evu Kunčarovou, tel.: 417 545 
189. Podrobnější informace na 
www.prolepsivarnsdorf.cz.

                                                 Tomáš Secký
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Uplynulo 110 let od založení Severočeského 
Klubu Motoristů: Příběh tradice a vášně…

Varnsdorf     V letošním roce si 
připomínáme významné výročí – 
před 110 lety vznikl první místní 
klub motoristů.

Byl založen 1. března roku 
1914 v Rumburku jako Deut-
sch-Böhmischer Automobil-Klub 
(DBAK) a má tak v našem kraji 
hluboké kořeny. Hrál důležitou 
roli v rozvoji automobilismu ne-
jen v severních Čechách, ale 
i v celé monarchii, resp. republice. 
Zakladatelé se sjeli v onen památ-
ný den před hotelem U Zlatého 
lva na dnešním Lužickém náměstí  
a byl to pohled vskutku impo-
zantní. Pětatřicet automobilů po-
hromadě byla věc na tu dobu na-
prosto nevídaná kdekoliv v Evropě 
natož na malém městě na samém 
severu Čech. Jejich majitelé se 
v ten den sešli, aby založili mo-
toristi cký klub a tradici setkávání 
a sdílení společného nadšení. 
Nadšení pro tehdy novou techno-
logii – vozidlo osazené benzíno-
vým motorem.

Základní kámen, který byl ten 
den položen, nebyl z žuly ani kře-
mene; byl vytesán z odhodlání, 
přátelství a sdílené vize budouc-
nosti . Budoucnosti , kde motorová 
vozidla nejen změní způsob, ja-
kým se lidé pohybují, ale i jak vní-
mají svět kolem sebe. Tato malá 
skupina nadšenců, shromážděná 
u Zlatého Lva, tak nevědomky 
psala první řádky kapitoly příbě-
hu plného dobrodružství, inovací 
a poznávání.

Klub byl založen s cílem zasa-
zovat se o zlepšení stavu a sjízd-
nosti  silnic, zavedení dopravní-
ho značení i nastavení vztahu 
mezi automobily, chodci, cyklisty 
a koňskými povozy. A samozřejmě 
pořádal společné výlety. Akti vní 
činnost klubu však v roce 1914 ne-
měla dlouhého trvání. Vše utnula 
válka. Nový život vdechl klubu až 
vznik Československa. Klub změnil 
své jméno na Nordböhmischer 
Kra� fahrerbund (NKB) a ke svým 
ideálům přidal i nadšení z rychlos-
ti . Od roku 1921 klub organizoval 
závody do vrchu Šébr (Schöber-

bergrennen). Startovali tu nej-
slavnější závodníci tehdejší doby 
a závod sám patřil ve dvacátých le-
tech k nejvýznamnějším v Evropě. 
Vítr politi ckých změn, ekonomická 
světová krize a nastupující fašis-
mus nakonec přispěl k defi niti vní-
mu ukončení činnosti  klubu. Pová-
lečné vysídlení a následný příchod 
nových obyvatel plamínek klubo-
vého zápalu zažehnout nedokázal.

Zmizel tak klub, zmizeli jeho za-
kladatelé, zmizel i slavný závod. 
Uti chlo nadšení. Přesto tu však 
z klubu něco zůstalo. Zůstaly tu 
v kraji rozeseté vzpomínky, zůstal 
tu duch dobrodružství, inovací 
a společenství. Zůstala tu vášeň 
pro motorismus, zůstala tu láska 
k cestování, stále tu je cíti t odvaha 
a odhodlání, které tu bylo i před 
110 lety.

Až příště pojedete Lesnou do 

Šébru, možná tam uslyšíte ti chý 
hukot davů. Davů, které v desít-
kách ti síc postávaly podél trasy 
závodu a sledovaly odvážné zá-
vodníky tehdejší doby. Možná za-
hlédnete stí n závodní Buga�   Eliš-
ky Junkové, možná zaslechnete 
zvuk motoru vozu jejího manžela 
Čeňka, který se tu závodů pětkrát 
zúčastnil z toho čtyřikrát vyhrál.

Přijďte si závod připomenout 

společně s námi. Přijďte se dne 
25. května 2024 podívat do Varns-
dorfu na koupaliště na XII. ročník 
závodů do vrchu Šébr. Na obno-
vený „závod“ organizovaný ob-
noveným klubem. Duch tradice, 
vášně a nadšení tu stále žije. Žije 
i v nadšencích, kteří v roce 2022 
na původní klub navázali a jako 
Severočeský klub motoristů (SKM) 
pokračují v jeho tradici.          SKM

Naši předci, zakladatelé DBAK, resp. NKB, nově SKM. Fotografi e je pořízena roku 1934, tedy na 20. výročí založení klubu, u hotelu v Karlově 
Údolí (Karltal) u Šluknova. 
1 – Emil Kühnel, Česká Lípa 2 – Ing. Rudolf Wähner, Dolní Podluží 3 – Ott o Umlauft , Děčín 4 – Hugo Schmidt, Rumburk 5 – Franz Karsch, 
Česká Kamenice 6 – Josef Lämmel, Varnsdorf 7 – Gustav Jäger, Krásný Buk 8 – Leonard Lang, Krásná Lípa 9 – August Zlámal, Rumburk 
10 – Wenzel Krause, Rumburk 11 – Alfred Friedrich, Krásná Lípa. Gustav Jäger byl majitel osedlaného, v té době již cca 35 let starého vete-
ránského vozidla De Dion Bouton Vis-à-Vis, který jeho otec zakoupil v roce 1901 jako jeden z prvních automobilů v Čechách a který je nyní 
ve sbírce Národního Technického Muzea; zdroj fotografi e Oblastní Muzeum Děčín
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Putovní výstava PytlíkART byla slavnostně zahájena,
k vidění je v prostorách knihovny až do 3. května

Varnsdorf     V našem městě 
právě probíhá putovní výstava 
projektu PytlíkART pacientské 
organizace České ILCO, z.s. (pa-
cientská organizace pro lidi s vý-
vodem). Cílem je přiblížit lidem 
život se stomií a ukázat, že za 
vývod není potřeba se stydět. 
Výstava byla připravena ve spo-
lupráci s Domem dětí  a mládeže 
Varnsdorf za podpory Městské 
knihovny Varnsdorf. Zášti tu nad 
touto osvětovou akcí převzal sta-
rosta města Jan Šimek.

V rámci osvěty o životě lidí 
s vývodem České ILCO připravilo 
projekt PytlíkART, malování na sto-
mické pytlíky. „Chceme, aby lidé 
věděli, jak stomický sáček vypa-
dá, nebáli se ho dotknout a mluvit 
o něm,“ vysvětluje moti vy výstavy 
Štěpánka Kovaříková, předsedkyně 
Českého ILCO. „Pytlík je něco, co je 
naší součástí , ale naše okolí někdy 
ani netuší, že jej máme. Neví, že 
řešíme, jestli nám dobře drží nebo 

není vidět pod oblečením. Spousta 
lidí na stomii pohlíží jako na sti g-
ma. Ať už samotní stomici, jejich 
okolí nebo veřejnost. Za stomii se 
není třeba stydět, protože nám za-
chránila život! Abychom náš život 
přiblížili i lidem, co o tématu nic 
neví, rozhodli jsme se z naší každo-

denní pomůcky vytvořit umělecké 
dílo,“ přibližuje Štěpánka Kovaří-
ková, která je sama mnoholetou 
stomičkou a dodává, že cílem je 
dostat informace o stomicích mezi 
co nejvíce lidí a ukázat, že se stomií 
život nekončí. Vyzývá tak všechny 
stomiky, jejich blízké či ostatní, 
kteří se chtějí zapojit, aby poma-
lovali pytlík, napsali o sobě pár vět 
a podíleli se tak společně 
s Českým ILCO na boření mýtů 
o stomii. 

Do malování na stomické sáčky 
se zapojili pedagogové a žáci míst-
ních škol – ZŠ Edisonova Varns-
dorf, ZŠ Východní Varnsdorf, ZŠ 
Dolní Podluží a Gymnázium Varns-
dorf. Jejich krásná umělecká díla 
společně s informačními pane-
ly Českého ILCO můžete vidět na 
výstavě v prvním patře Městské 
knihovny Varnsdorf od 5. března 
do 3. května 2024. Výstava byla 
slavnostně zahájena vernisáží 
v úterý 5. března, kde mimo ná-

vštěvníků byli přítomni zástupci 
zapojených organizací a starosta 
města Jan Šimek. Pro přítom-
né bylo připraveno občerstvení 
a k pohodové atmosféře zahráli 
hudebníci Ivan Paisrt a Petr Sme-
tana. 

Výstava byla zrealizovaná na 
základě podnětu pana Vladimíra 
Jecha, který by se touto cestou 
rád potkal a seznámil s dalšími 
stomiky z okolí a navázal s nimi 
spolupráci při organizaci společ-
ných akti vit. Na výstavu organiza-
ce Českého ILCO ho nasměrovala 
jeho terénní stomická sestra fi rmy 
Medimat inko, s.r.o., Tereza Ko-
brlová, vítězka ankety „Stomic-
ká sestra roku 2023“. Všechny 
podrobnosti  k projektu a akti -
vitám Českého ILCO na webech 
www.ilco.cz, www.jetojendetail.
cz. Projekt PytlíkART je fi nančně 
podpořen Úřadem vlády ČR.

                     Tisková zpráva Českého ILCO, 
                                       redakčně doplněno

Ilustrační foto; foto pytlikart.cz



Dne 31. března 
to bude 6 let, co 
nás navždy opus-
tila naše milovaná 
paní Miluše Zabe-
lová. S láskou stá-

le vzpomínají manžel Heřman, dcera 
Monika a synové Heřman a Martin 
s rodinami. Za tichou vzpomínku dě-
kujeme všem přátelům a známým.

Dne 13. března 
uplynulo 9 let, co 
odešel odkud není 
návratu pan Dušan 
Černý. Kdo jste ho 
znali, vzpomeňte s 

námi. Stále vzpomínají maminka Eva 
a celá rodina.

Dne 25. března to 
bude rok, co nás 
navždy opustila 
maminka paní Jo-
sefa Šranková. 
Stále vzpomínají 

dcery s rodinami.

Dne 28. března 
uplyne 5. výročí od 
úmrtí našeho mi-
lovaného manžela, 
tatínka a dědečka, 
pana Pavla Forej-

ta. Stále vzpomínáme. Manželka s ro-
dinou. Kdo jste ho znali, vzpomeňte 
s námi. Děkujeme.

Třináctý rok 21. 
března věnujeme 
vzpomínku naší 
prababičce, babič-
ce a mamince paní 
Anně Krajmerové. 

Děti s rodinami.

VZPOMÍNKY

Zprávy 5/2020Společnost 14/2018Zprávy 5/2020SpolečnostZprávySpolečnostZprávy 14/20185/202014/20185/2020Společnost, inzerce 6/2024

 
   
23. – 24. 3. 2024  
MDDr. Fidler Jan 
Riegrova 773/72, Děčín II
777 598 94

30. – 31. 3. 2024
pohotovost nebude sloužena

Ordinační hodiny o sobotách, 
nedělích a svátcích: 
08:00 - 10:00 hod.

ZUBNÍ POHOTOVOST

Hodinový manžel a zámeč-
nictví. Tel. 607 716 983, 
e-mail: josef.knourek@post.
cz. Opravy vodo, elektro, prá-
ce se dřevem, montáž a opra-
vy nábytku, drobné zednické 
práce, ořez stromů a keřů.

Pronajmu dlouhodobě byt 
3+1, ul. Západní. Tel.: 728 310 
739

ŘÁDKOVÁ INZERCE
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   (parkoviště na Národní ul.)
24.05.2023 - 8.00 – 16.30 hod.
Svozy pytlového tříděného odpadu    

     každý čtvrtek od 9.00 hod.

SVOZY PYTLOVÉHO
TŘÍDĚNÉHO ODPADU

Sběr šatstva začne v úterý 
26. března 2024 na poliklinice.

Každé úterý od 
14.00 hod. – 16.00 hod.

ČESKÝ ČERVENÝ KŘÍŽ

Velikonoce v Hosaně centru
Varnsdorf     Srdečně Vás zve-

me na Velikonoční setkání plné 
tradice, zábavy, historie a dob-
rého jídla, které se uskuteční 
v neděli 31.3.2024 v Hosana 
centru od 10 hodin. 

Během setkání se ponoříme do 
historie Velikonoc a porovnáme ji 
s jejich současným pojetí m. Zají-
mavá přednáška nám přiblíží tra-

Varnsdorf        Oznamujeme vám, 
že od 22. do 26. dubna proběhne 
poslední svoz nádob na směsný 
komunální odpad označených 
bílou známkou (zimní vývoz) 
a červenou známkou (kombino-
vaný vývoz).

Nádoby s červenou známkou 
budou vyváženy jednou za čtr-
náct dní, a to každý lichý týden. 
Pro snadnější orientaci uvádíme 
několik termínů vývozu: 19. týden 
(06.– 10. května), 21. týden (20.- 
24. května), atd.

O termínu zahájení týdenního 
i zimního svozu budete opět 
informováni prostřednictvím 
webových stránek města Varns-
dorf a Hlasu severu.

                                                  Tomáš Secký

PROGRAM ŘÍMSKOKATOLICKÉ FARNOSTI VARNSDORF NA 
KONEC DOBY POSTNÍ A ČAS VELIKONOČNÍ

Varnsdorf – kostel sv. Petra a Pavla
(případné změny v bohoslužbách naleznete v kalendáři na webových 

stránkách farnosti  www.dekanstvi-varnsdorf.cz)

Ukončení týdenního 
a zimního svozu 
nádob na směsný 
komunální odpad 2024

dice a zvyky spjaté s těmito svátky 
v minulosti  i dnes.

Nebude chybět ani ochutnávka 
starověké velikonoční hosti ny. Tě-
šit se můžete na tradiční pokrmy, 
které se v minulosti  běžně serví-
rovaly o Velikonocích. 

Vrcholem setkání bude soutěž 
o nejhezčího a nejchutnějšího 
(sladkého) velikonočního be-

ránka. Soutěžit se bude o hod-
notnou cenu, takže neváhejte 
a upečte svého nejlepšího berán-
ka!

Setkání je určeno pro celou 
rodinu a slibuje příjemnou at-
mosféru plnou zábavy a poznání. 
Vstupné je dobrovolné. Těšíme 
se na Vás! 

                                                 David Láník

Květná (Pašijová) neděle 24.3. 
2024
10:05 – Modlitba růžence
10:30 – Mše sv. (svěcení jarních 
ratolestí , tzv. „kočiček“)

Zelený čtvrtek 28.3.2024
17:30 – Mše sv. na památku Ve-
čeře Páně

Velký pátek 29.3.2024
10:00 – Křížová cesta

17:30 – Velkopáteční obřady

Bílá sobota 30.3.2024
13:00 – 19:15 – Adorace u Boží-
ho hrobu
19:30 – Velikonoční vigilie a žeh-
nání pokrmů

Velikonoční neděle 31.3.2024
10:05 – Modlitba růžence
10:30 – Mše sv. se slavností  
Zmrtvýchvstání Páně
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6/2024 Sport

Šplh: Varnsdorf hostil tradiční Memoriál Karla Hofmana 

Basketbalisté Varnsdorfu jsou v semifi nále playoff

Varnsdorf             V neděli 25. února 
proběhl ve sportovní hale Varns-
dorf tradiční závod ve šplhu na 
laně. Letošní 22. ročník patřil 
opět k těm lépe obsazeným, vel-
kou zásluhu na tom měl stejně 
jako v loňském roce Sokol Dvůr 
Králové, který dovezl prakti c-
ky polovinu startovního pole. 
Startovní listi na tak byla bohatě 
obsazená od nejmladších žáků 
a žákyň až po vrcholnou katego-
rii nad 50 let. 

Po krátkém úvodu byl zahá-
jen závod kategoriemi na 4,5 m, 
což byl opět takový malý přebor 
Sokola Dvůr Králové. Pod lano 
jako první usedly žákyně, holky 
se s lanem praly statečně a byl 
vidět velký posun oproti  minulé-
mu roku. Nejvíce úsilí ukázala na 
osmé příčce Natálie Řeháková, 
která se s lanem poprala třikrát 
po dvaceti  vteřinách, nejlépe 
v čase 20,90 s. Sedmá pozice 
patřila Evelíně Tauchmanové 
s časem 16,75 s. Příčku šestou 
získala Ema Hažvová, nejlépe jí 
vyšel pokus z druhého kola, kdy si 
zapsala čas 14,99 s. Pátou pozici 
obsadila Kristýna Bartošová s ča-
sem 12,93 s. Nepopulární čtvrtou 
pozici pouze s těsným rozdílem za 
medailovou pozicí získala Nikola 
Šťastná, zapsala si čas 11,53 s. Na 
bronzovou medaili si zapsala čas 
11,37 s Karolína Lukášová. Stříbr-
nou příčku získala Šárka Škarytko-

vá, která se oproti  loňsku zlepšila 
o vice jak 5 s. Vítězkou kategorie 
žákyň byla potom Anička Po-
loprudská, která se oproti  loňsku 
zlepšila dokonce o 7 s a jako jedi-
ná z žákyň si zapsala čas pod 10 s, 
a to s hodnotou 9,29 s.

Spolu s žákyněmi pod lano 
usedli také zástupci žákovské ka-
tegorie. Tady se jednalo o pouhé 
formální rozdání medailí mezi tři 
zástupce této kategorie, stačilo si 
jen počkat, jak se rozdělí. Bronzo-
vou příčku si zasloužil Jakub Po-
loprudský s časem 13,93 s. Místo 
druhé získal Daniel Báča s časem 
10,49 s. První pozici získal suve-
rénním výkonem Petr Zelenka 
s časem 7,47 s. 

Jako další se představila ka-
tegorie ženy a dorostenky, kde 
se také představily pouze tři 
závodnice. Třetí  místo získala 
Sára Gutmanová s časem 7,87 s. 
O první dvě medailové pozice 
se přetahovaly Anežka Holanová 
s Janou Hurdálkovou, která ko-
nečné pořadí stanovila až po-
sledním pokusem. Samozřejmě 
to bylo v její prospěch a s časem 
5,65 s tak brala zlatou medai-
li před Anežkou s časem 5,79 s. 
Anežka jí to ale určitě brzy oplatí . 
Jako úvod ve vyšší kategorii to byl 
pěkný výkon, ale víme, že to umí 
i rychleji.

Kategorii na 4,5 m uzavřeli 
dorostenci, kteří si spravedlivě 

rozdělili jednotlivé pozice a po-
cti vě drželi pořadí od začátku až 
do konce závodu. Čtvrtou pozici 
získal Matěj Holan s časem 5,91 
s. Na třetí  místo stačil čas o sedm 
deseti n lepší a to 5,21 s, který 
si zapsal Tomáš Erban. Na mís-
tě druhém se dostaneme níže 
o dalších osm deseti n na čas 4,41 
s, který si ve třetí m kole zapsal 
Michal Lukáš. Vítěz dorostenec-
ké kategorie byl potom Michal 
Zelenka, který s dostatečným ná-
skokem udržel tuto pozici od sa-
mého začátku a nejlépe si zapsal 
v druhém kole čas 3,87 s.

Po velmi pěkném závodě na 
krátkém laně následovalo pře-
stavení časomíry do výšky 8 m 
na hlavní mužské kategorie. Do 
závodu se jako první pusti l zá-
stupce Sokola České Budějovice, 
jediný zástupce kategorie mas-
ters Vlastí k Růžička. Ten si udělal 
závod sám pro sebe a vybojoval 
cílenou metu 8 m v čase 24,94 s. 
Spolu s ním byla zahájena i hlav-
ní mužská kategorie. Místo osmé 
Petr Vrána, který s velkým odhod-
láním vybojoval lano v čase 34,97 
s. Sedmou příčku obsadil Pavel 
Čambala, kdy si třemi časy v roz-
mezí 27 seti n zapsal jako nejlepší 
čas 11 s rovných ve druhém kole. 
Páté a šesté místo bylo ve zname-
ní souboje bratrů Kotlanových, 
kdy si od prvního kola vedl lépe 
Václav, který se každým pokusem 

zlepšoval až na výsledných 8,20 
s. Jiří pak skončil šestý v těsném 
závěsu s časem 8,59 s. Následo-
val souboj o třetí  a čtvrtou příč-
ku, který byl také od prvního kola 
nakloněn pouze na jednu stranu 
a to pro Jiřího Hoff mana, který 
uhájil třetí  místo s časem 7,41 s 
před čtvrtým Filipem Šmejkalem, 
který zůstal opět jen v těsném 
závěsu s časem 7,60 s. Souboj 
o první a druhé místo se nesl 
v podobném duchu jako ty před-
cházející, jednostrannou nad-
vládou, kdy těsné vítězství uhájil 
a po loňské výhře i obhájil Adam 
Novotný s časem 6,09 s, před 
druhým Marti nem Vackem s ča-
sem 6,17 s. Závod tedy pro první 
dva závodníky skončil podobně 
jako loňský rok, jen to bylo zhru-
ba o 0,5 s pomalejší, což na začá-
tek sezóny není nic neobvyklého.

„Na závěr bych chtěl poděko-
vat všem závodníkům za úspěšný 
start sezóny, organizačnímu týmu 
za pomoc a v neposlední řadě 
také našim tradičním sponzorům 
a partnerům, bez kterých by se 
to neobešlo. Jmenovitě se jedná 
o Varnsdorfské uzeniny, které vě-
novaly místní pochuti ny, město 
Varnsdorf, Světšplhu za propaga-
ci závodu a celý organizační tým, 
který tomu věnoval čas a energii,“ 
řekl Jan Jarý, hlavní pořadatel 
celé akce.

                                                           Redakce 

Varnsdorf    Úspěšný fi niš zá-
kladní části  Severočeské ligy mají 
za sebou basketbalisté Varnsdor-
fu, když nakonec ovládli vyrov-
nané utkání v Děčíně a připsali si 
do tabulky důležitou výhru 83:73 
(Lehroch V. 26 bodů).

Ta jim zajisti la postup do semi-
fi nále playoff , když se s konečnou 
bilancí 7 výher a 7 porážek umís-
ti li na čtvrtém místě a v semifi -
nále tak vyzvou první Teplice. Do 
fi nále soutěže postoupí ten tým, 
který bude mít po dvou vzájem-
ných utkáních lepší celkové skóre. 
První duel je na programu v pátek 

15. března od 19.30 hodin.
Poslední zápas základní části  ab-

solvovali také muži „B“, a připsali 
si druhou výhru v sezóně, když 
zvítězili v Děčíně proti  místnímu 
týmu z Křešic 93:85 (Polák 25 
bodů). Tato výhra už ale nic ne-
změnila na tom, že rezervní tým 
Slovanu obsadil po základní části  
oblastního přeboru poslední mís-
to. Nyní je tak čeká boj o celkové 
5.-8. místo. V prvním kole, které 
je obdobně hráno na dvě utkání, 
vyzvou Skřivánky z Ústí  nad La-
bem.

Další dvě výhry ve fi nálové sku-

pině si připsali starší žáci U15, 
kteří nejprve porazili na domácí 
palubovce TJ Sokol Kbely jasně 
93:51 (Turánský 23 bodů), a poté 
i BK Lion Jindřichův Hradec na je-
jich palubovce 80:66 (Hrabák 19 
bodů). Kluci jsou tak ve fi nálové 
skupině s deseti  výhrami a žádnou 
porážku na kontě stále na prvním 
místě. Tři povinné výhry přivezli i 
žáci v kategorii U14, když domá-
cím Lounům uštědřili porážku 
85:38 (Zirm 23 bodů) a zvítězili i 
dvakrát v Jablonci n. N. 95:31 (He-
teš 22 bodů) a 137:29 (Hrabák 28 
bodů).

Ve skupině o 5. až 8. místo si 
chlapci U13 doma poradili dvakrát 
s Levharty Chomutov po podob-
ném průběhu, a to 68:27 (Šinde-
lář 22 bodů) a 69:34 (Šindelář 17 
bodů).

Tým U11 odjel do Děčína 
v trochu pozměněné sestavě 
s některými méně zkušenými hráči, 
a přesto v prvním utkání hrál vy-
rovnaně s mladšími Válečníky, na-
konec ale prohrál 38:42 (Borecký 
17 bodů). V druhém utkání pak 
jasně nestačil na tým z Litoměřic 
a prohrál 21:63 (Borecký 8 bodů).

             Vojtěch Lehroch, Zdeněk Strolený
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Fotbalistům Varnsdorfu na jaře zatím chybí branky

Šipky: Turnaj smíšených dvojic vyhráli manželé Peleškovi

Turnaj FanClubů ovládli potřetí v řadě fanoušci Sparty

Varnsdorf     Dva zápasy, žád-
ný vstřelený gól, jeden bod. Tak 
trochu s rozpaky vstoupili fot-
balisté Varnsdorfu do jarní části  
druholigové sezóny, ve které na 
ně čeká těžká bitva o záchranu. 

Do druhé poloviny sezóny 
vstoupil tým z Kotliny bezbran-
kovou remízou ve Vlašimi, kde se 
poprvé hrálo pod umělým osvět-
lením. Hodně k tomu pomohl 
brankář Marti n Vaňák skvělými 
zákroky či neproměněná penalta 
Vlašimi. 

„Měli jsme dobrý vstup do utká-
ní, dařilo se nám, byli jsme akti v-
ní. A hlavně jsme byli nebezpeční, 
měli jsme hned několik možností . 
Bohužel tu největší Tomáš Polyák 
neproměnil. Postupem času Vla-
šim začala hrát lépe a lépe, místy 

Varnsdorf    V polovině 
února se konal v restauraci 
U Standy nultý, resp. první roč-
ník presti žního turnaje smíše-
ných dvojic – muž a žena – ve 
stále populárnějším sportu, 
v šipkách.

Přihlášeno bylo 15 dvojic, kte-
ré byly rozděleny do tří skupin po 
pěti . Na dvou hracích automatech 
se hrála 501 DO na dva vítězné 
zápasy. Do fi nálových bojů postu-
povaly první dva páry ze skupin 
a dva nejlepší ze třetí ch míst. 
Zde se již hrálo K.O. systémem. 

nás pak přehrávala. Ve druhém 
poločasu jsme už více bránili, než 
útočili. Vlašim hrála opravdu dob-
ře. Z tohoto pohledu si bodu ce-
níme. Myslím si, že je zasloužený, 
protože kluci hráli obětavě. Vlast-
ně splnili jeden z cílů, který jsme si 
dali v přípravě – že zapracujeme 
na defenzivě. Chtěli jsme se za-
měřit na to, abychom nedostáva-
li laciné branky, takže to se nám 
povedlo. I když jsme samozřejmě 
měli i štěstí , když soupeř nepro-
měnil penaltu. Jak se ale říká, 
štěstí  přeje připraveným a my 
jsme na ten zápas připraveni byli. 
Zvládli jsme ho hlavně směrem do 
defenzivy, toho si vážím. Takhle 
musíme pokračovat a věřím, že 
do ofenzivy to přijde a budeme 
se zlepšovat. Vzhledem k tomu, 

že jsme hned první zápas hráli na 
půdě opravdu kvalitního týmu, 
který má řadu dobrých hráčů, tak 
bod bereme,“ řekl po utkání kouč 
Miroslav Holeňák.

Jarní domácí premiéru si Varns-
dorf odbyl proti  pražské Dukle, 
kterou vede Petr Rada. Devět sto-
vek diváků vidělo v prvním polo-
čase mírnou převahu domácích, 
po změně stran diktovala tem-
po hry Dukla. Bezbrankový stav 
zlomila 89. minuta, a tak trochu 
přísná penalta, kterou proměnil 
Jakub Hora. Varnsdorf tak prohrál 
0:1 a zůstává v tabulce poslední. 

„Nás moc bolí fakt, že jsme pro-
hráli penaltou z poslední minuty. 
Jsme smutní. Už jsme si mysleli, že 
alespoň ten bod ukopeme. Mys-
lím si, že za ten první poločas jsme 

si ho zasloužili. Hra se nám dařila, 
bylo to dobré,“ pravil Miroslav Ho-
leňák, trenér FK Varnsdorf. 

„Bohužel po změně stran se 
projevil rozdíl v kvalitě obou celků. 
Posledních dvacet minut nás Duk-
la přehrávala, možná to rozhodli 
hráči z lavičky. Pro nás už byla va-
rováním ta neuznaná branka. Pak 
přišla ta penalta a my nemáme 
nic. Možná je to pro nás trochu 
kruté. Možná nás svazoval fakt, že 
jsme poslední. Psychika udělá své. 
Trochu jsme pak rezignovali na 
útok a soustředili se na ten bod. 
To nakonec byla naše největší chy-
ba,“ uzavřel vše Holeňák. 

V neděli 17. března nastoupil 
Varnsdorf před reprezentační 
pauzou v Praze proti  béčku Sparty 
(1:2).                                         Redakce

Pro zbylé dvojice byla připravena 
útěcha.

Turnaj byl časově velmi ná-
ročný, po osmi hodinách vyrov-
naných bojů byli známi vítězové 
i poražení. Na 4. místě se umísti li 
Stárková + Novák, 3. místo brali 
Grausgruberová + Mrkvička. Ve 
fi nálovém souboji dvou manžel-
ských párů byli poraženi a 2. mís-
to tak obsadili Křížková + Křížek. 
Celkovými vítězi se bez jediné 
porážky stala dvojice Pelešková 
+ Peleška. Zajímavostí  je skuteč-
nost, že vítězové byli několikrát 

na pokraji porážky, zápasové zku-
šenosti  a štěstí  vždy rozhodly ve 
prospěch budoucích šampionů.

Celý průběh turnaje byl veden 
v duchu fair-play, atmosféra byla 
velmi přátelská až rodinná. Po-
řádající agentura Brož-Stárek za-
jisti la hladký průběh a přehledný 
výsledkový servis, po ukončení 
klání poděkovali všem účastní-
kům za bojovné a mnohdy profe-
sionální výkony při náhozech na 
terč. Závěrem byli všichni spor-
tovci odměněni za svou účast 
drobnými pozornostmi. Čtveřice 

prvních párů obdržela diplomy 
a pamětní plakety. Po celou dobu 
turnaje byl zajištěn bohatý cate-
ring.

Závěrem děkuje agentura BS 
všem sponzorům, kterými byli: 
Dárečky od Yvet, restaurace 
U Standy a Michal Stárek. Všich-
ni občané města Varnsdorf, kteří 
mají zájem poměřit své šipkařské 
umění s jinými borci, jsou srdeč-
ně zváni na příští  ročník mixů. 
Přesný termín 2. ročníku bude 
předem oznámen.

                                              Milan Hindrák

Varnsdorf     V sobotu 2. břez-
na se ve sportovní hale ve Varns-
dorfu odehrál 8. ročník turnaje 
FanClubů.

Letos se turnaj bohužel mu-
sel obejít bez tradičního týmu 
– fanoušků Slovanu Liberec, na 
druhou stranu se po roční pauze 
vráti ly Teplice a poprvé se organi-
zátorům podařilo přilákat fanouš-
ky Mladé Boleslavi. Dále nechybě-

li domácí Varnsdorf a samozřejmě 
obě pražská „S“. 

Hrálo se systémem každý s kaž-
dým, čtyři hráči v poli + brankář 
a střídali se jednoznačné zápasy 
s vyrovnanými bitvami. Na tribuně 
měli převahu fanoušci Sparty, kte-
ří byli pro tým „šestým“ hráčem 
a dohnali ho ke třetí mu vítězství 
v turnaji v řadě. O vítězství opět 
rozhodoval poslední zápas, což 

již tradičně bylo derby. Tentokrát 
to bylo jednoznačné a vítězství 
5:2 rozhodlo o samotném vítězi 
turnaje. Druhé místo obsadila Sla-
via, třetí  místo získal díky lepšímu 
skóre Varnsdorf, na čtvrtém místě 
skončili fanoušci Mladé Boleslavi 
a na pátém místě Teplice. 

Nejlepším střelcem turnaje se 
stal s dvanácti  brankami Marti n 
Bulejko – Sparta, nejlepší gólman 

byl vyhlášen Viktor Jeništa – Sla-
via a nejlepší hráčkou turnaje se 
stala Nikola Maříková – Teplice. 

„Jménem FCS Sparta – Rum-
burk bych chtěl poděkovat všem 
týmům za účast a těším se na pří-
ští  rok, kde už teď vím, že se nám 
představí nový tým,“ řekl Lukáš 
Míka, jeden z organizátorů a člen 
vítězného týmu.

                                                            Redakce
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